
 
 
 

Møteprotokoll 
Utval: Fylkesutvalet 

 
Møtestad: Fylkesutvalssalen, fylkeshuset, Sandslihaugen 30, 5254 Bergen 

 
Dato: 14.02.2020 

 
Tid: 08:30-15:00 

 
Følgjande faste medlemer møtte:  
Namn Funksjon Representere

r 
Merknad 

Jon Askeland Leiar Sp  
Aleksander Øren Heen Medlem Sp  
Anne Gine Hestetun Medlem A Til kl. 14:20 
Arve Helle Medlem A  
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Medlem A  
Kine Bratli Dale Medlem A  
Natalia Antonia Golis Nestleiar MDG  
Marthe Hammer Medlem SV  
Trude Brosvik Medlem KrF  
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H  
Noralv Distad Medlem H  
Svein Kolbein Halleraker Medlem H Frå kl. 10:10 
Knut Inge Andersen Medlem FNB  
Terje Søviknes Medlem Frp  
Sigbjørn Framnes Medlem Frp  

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Gunhild Berge Stang Medlem V 
Morten Klementsen Medlem FNB 

 
Følgjande varamedlemer møtte:  
Namn Møtte for Representerer Merknad 
Alfred Jens Bjørlo Gunhild Berge Stang V  
John Andre Kongsvik Svein Kolbein Halleraker H Til kl. 10:10 
Rasmus Rasmussen Anne Gine Hestetun A Frå kl. 14:20 
Trym Aafløy Morten Klementsen FNB  
    
Følgjande faste medlemer møtte: 
Namn Stilling  
Rune Haugsdal Fylkesrådmann 
Ingrid Holm Svendsen Fylkesdirektør for organisasjon og økonomi 
Paal Fosdal Fylkesdirektør for strategi og digitalisering 
Bjørn Lyngedal Fylkesdirektør for opplæring og kompetanse 
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør for mobilitet og kollektivtransport 
Dina Lefdal Fylkesdirektør for infrastruktur og veg 
Bård Sandal Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling 
Per Morten Ekerhovd Fylkesdirektør for kultur, idrett og inkludering 
Bertil Søfteland Seksjonsleiar for politisk sekretariat 
Ingeborg Strandberg Rådgjevar, politisk sekretariat /møtesekretær 

  



Sakliste 
Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Of
f 

 Godkjenningssaker   
GK 3/20 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste   
GK 4/20 Godkjenning av møteprotokoll frå møtet i fylkesutvalet 30.01.2020 

 
2019/65  

 Referatsaker   
RS 6/20 Båtdrift i Sogn og Fjordane - status og framdriftsplan 2020/35690  
RS 7/20 Konsekvensar i Vestland av innstramming i 

Samferdselsdepartementet sine retningsliner for 
bompengeprosjekt 

2020/34796  

RS 8/20 Melding om justert framdrift for arbeidet med ny budsjettmodell 2020/35844  
RS 9/20 Videre planprosess for E39 Stord-Os 2020/1116  
RS 10/20 Oppfølging av verbalpunkt 3 i budsjettvedtak for 2020 - tariffavtale 

på hotell til fylkestinget 
2020/37274  

RS 11/20 Frist for høyringsfråsegn til Nasjonal transportplan - Avlsag på 
anmoding om utsett frist 

2020/960  

RS 12/20 Invitasjon til innspelsmøte om Nasjonal transportplan 2022-33 2020/960  
RS 13/20 Endring av reglement for godtgjersle og arbeidsvilkår for 

folkevalde i Vestland fylkeskommune til forskrifts form 
 

2020/35585  

 Skriftlige spørsmål   
SI 5/20 Spørsmål frå Helle (A) - status for tannklinikken i Ulvik 2020/36319  
SI 6/20 Spørsmål frå Hestetun (A) - overtaking av Stordalsprosjektet på E 

134 i Etne kommune og vegskilt 
 

2020/36319  

 Politiske saker   
PS 13/20 Lokal mobilisering mot doping - ny avtale med Antidoping Norge 

og prosjektplan 2020-23 
2020/36138  

PS 14/20 Organisering av fagskulane i Vestland 2020/36638  
PS 15/20 Mål og strategiar for vidaregåande opplæring i Vestland 

fylkeskommune - oppnemning av saksordførar 
2019/146  

PS 16/20 Regionreforma. Oppgåveoverføring frå Kulturdepartementet til 
fylkeskommunen 

2020/36448  

PS 17/20 Oppfølging av regjeringa sitt bompengeforlik 2020/36709  
PS 18/20 Jobbsjansen del B 2020/35501  
PS 19/20 Fondsavsetjing/resultatoverføring 2019/28  
PS 20/20 Overføring av kontraktsansvar for flyruter i Sør-Norge 2020/38279  
PS 21/20 Innspel frå Vestland fylkeskommune til jordbruksforhandlingane 

2020 
2020/1472  

PS 22/20 Nye retningsliner for bompengeprosjekt- Stadfesting av 
garantivedtak for Kvinnheradpakken og for ny Bømlopakke 

2020/34796  

PS 23/20 Scenarioprosjekt for Vestlandet 2030 - Kollektiv Suksess 2020/653  
PS 24/20 Konsekvensar av å fjerne bom på sideveg for E39 Svegatjørn-

Rådal og Rv555 Sotrasambandet - Uttale 
2020/676  

PS 25/20 Nynorskfylket Vestland: Utviding av nettverket. Politisk sak 2020/36130  
PS 26/20 Skilting av bygg i Vestland fylkeskommune 2020/36479  
PS 27/20 Høyringsfråsegn til NorthConnect - Søknad om ny straumkabel til 

Storbritannia 
2020/35275  

PS 28/20 Høyringfråsegn - Skattlegging av havbruksverksemd 2020/1607  
PS 29/20 Framlegg til skyssreglement for grunnskule og vidaregåande skule 

i Vestland fylkeskommune 
2020/37182  

PS 30/20 Hovudmål for innkjøp i Vestland fylkeskommune 2020/37072  
PS 31/20 Reglement for folkevalde organ og delegering - revidering og 

vidare arbeid 
2019/13  

PS 32/20 Reglement om reiser i Vestland fylkeskommune 2020/37459  
PS 33/20 Retningslinjer for bruk av fylkeskommunale midler til kjøp og 

servering av alkoholhaldig drikke 
2020/37601  

PS 34/20 Reglement for servering av alkoholhaldig drikke i 
fylkeskommunale bygg 

2020/37607  

PS 35/20 Oppretting av Moster 2024 AS 2020/861  
PS 36/20 Krav til driftsstøtte gjennom budsjettvedtak til kunst, kultur og idrett 2020/1246  
PS 37/20 Endring av vedtektene til Stiftelsen Vestnorsk Jazzsenter 2020/35989  



PS 38/20 Endringar i selskapsavtale for Trivselshagen IKS - høyringsuttale 2020/35998  
PS 39/20 Fråsegn i samband med oppløysing av Stiftelsen 

Bergensklinikkene 
2020/1119  

PS 40/20 Ny inntaksmodell til vidaregåande opplæring 2020/40283  
PS 41/20 Ny budsjettmodell for dei vidaregåande skulane 2020/40283  

 
 
Godkjenningssaker 
 
GK 3/20 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Møteinnkallinga vart godkjent utan merknadar. 
 
Fylkesutvalet vedtok samrøystes å setje følgjande saker på saklista for møtet utan saksførelegg: 

• PS 40/20 Ny inntaksmodell til vidaregåande opplæring - oppnemning av saksordførar 
• PS 41/20 Ny budsjettmodell for dei vidaregåande skulane - oppnemning av saksordførar 

Saklista vart godkjend med dei merknadane som er nemnd over. 
 
 
GK 4/20 Godkjenning av møteprotokoll frå møtet i fylkesutvalet 30.01.2020 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Møteprotokoll frå møtet i fylkesutvalet 30.01.2020 vart godkjent utan merknadar. 
 
 
Referatsaker 
 
RS 6/20 Båtdrift i Sogn og Fjordane - status og framdriftsplan 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 6/20 vart referert. 
 
RS 7/20 Konsekvensar i Vestland av innstramming i Samferdselsdepartementet 
sine retningsliner for bompengeprosjekt 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 7/20 vart referert. 
 
RS 8/20 Melding om justert framdrift for arbeidet med ny budsjettmodell 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 8/20 vart referert. 
 
  



RS 9/20 Videre planprosess for E39 Stord-Os 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 9/20 vart referert. 
 
RS 10/20 Oppfølging av verbalpunkt 3 i budsjettvedtak for 2020 - tariffavtale på 
hotell til fylkestinget 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 10/20 vart referert. 
 
RS 11/20 Frist for høyringsfråsegn til Nasjonal transportplan - Avlsag på 
anmoding om utsett frist 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 11/20 vart referert. 
 
RS 12/20 Invitasjon til innspelsmøte om Nasjonal transportplan 2022-33 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 12/20 vart referert. 
 
RS 13/20 Endring av reglement for godtgjersle og arbeidsvilkår for folkevalde i 
Vestland fylkeskommune til forskrifts form 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 13/20 vart referert. 
 
 
Skriftlige spørsmål 
 
SI 5/20 Spørsmål frå Helle (A) - status for tannklinikken i Ulvik 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 

Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

1. «Der er ikkje vedtak om at Ulvik tannklinikk skal leggjast ned. Eit slikt vedtak ville 
blitt lagt fram som politisk sak. 
 

2. Den seinare tid har det vore vanskeleg å halde klinikken open. Dette skuldast 
tekniske problem og sjukefråvær. 
 

3. Pasientar som skulle hatt behandling på Ulvik tannklinikk får behandling ved Voss 
tannklinikk til situasjonen er avklart.» 

 
  



SI 6/20 Spørsmål frå Hestetun (A) - overtaking av Stordalsprosjektet på E 134 i 
Etne kommune og vegskilt 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

«Statens vegvesen vedtok reviderte skiltplanar for Stordals-prosjektet den 02.12.2019. 
Før vedtaket var planane på formell høyring til kommunen og politiet. Det vart også sendt 
på høyring til Skånevik Fjordhotell, sidan skilt til dei også var del av planen. Planane 
omfattar mellom anna nye visningsskilt til Husnes med ferjesymbol, og visning til 
Skånevik fjordhotell.  
 
Eit av skiltoppsetta i det nye krysset vil etter planen sjå slik ut:  
 

Husnes548

Skånevik

Skånevik548

 
 
Skiltplanane vart oversendt til utføring hjå driftseininga i Statens vegvesen den 27. 
november 2019. Kort tid etter vart bestillinga stadfeste hjå driftsentreprenøren. Statens 
vegvesen sin byggeleiar opplyser pr telefon i dag at det har vore forseinking i 
leveransane frå skiltfabrikken, og at entreprenøren no har lovd skilta på plass i løpet av 
2-3 veker.  
 
Når det gjeld sjølve innhaldet på skilta er det Statens vegvesen som er skiltmynde både 
på riksveg og på fylkesveg. Statens vegvesen har gjort greie for dette i eit svar til ein 
tildlegare førespurnad om same sak.» 
 

 
Politiske saker 
 
PS 13/20 Lokal mobilisering mot doping - ny avtale med Antidoping Norge og 
prosjektplan 2020-23 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet vedtek framlegget til avtale mellom Stiftelsen Antidoping Norge og Vestland 
fylkeskommune i samband med gjennomføring av prosjektet «Lokal mobilisering mot doping» i 
Vestland 2020-2023. 
 
2. Fylkesutvalet gir fylkesrådmannen fullmakt til å peike ut deltakar i styringsgruppa for arbeidet. 
 
3. Fylkesutvalet løyver kr 450.000 til Stiftelsen Antidoping Norge til dette arbeidet for 2020. 
Løyvinga skal førast over budsjettpost 460100 «Tilskot til idrettsarbeid». 
 
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag var samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkesutvalet vedtek framlegget til avtale mellom Stiftelsen Antidoping Norge og Vestland 
fylkeskommune i samband med gjennomføring av prosjektet «Lokal mobilisering mot doping» i 
Vestland 2020-2023. 
 
2. Fylkesutvalet gir fylkesrådmannen fullmakt til å peike ut deltakar i styringsgruppa for arbeidet. 
 
3. Fylkesutvalet løyver kr 450.000 til Stiftelsen Antidoping Norge til dette arbeidet for 2020. 
Løyvinga skal førast over budsjettpost 460100 «Tilskot til idrettsarbeid». 
 
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 



 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkesutvalet vedtek framlegget til avtale mellom Stiftelsen Antidoping Norge og Vestland 
fylkeskommune i samband med gjennomføring av prosjektet «Lokal mobilisering mot doping» i 
Vestland 2020-2023. 
 
2. Fylkesutvalet gir fylkesrådmannen fullmakt til å peike ut deltakar i styringsgruppa for arbeidet. 
 
3. Fylkesutvalet løyver kr 450.000 til Stiftelsen Antidoping Norge til dette arbeidet for 2020. 
Løyvinga skal førast over budsjettpost 460100 «Tilskot til idrettsarbeid». 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesordførar la innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse til grunn for røystinga. 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1. Fylkesutvalet vedtek framlegget til avtale mellom Stiftelsen Antidoping Norge og Vestland 
fylkeskommune i samband med gjennomføring av prosjektet «Lokal mobilisering mot doping» i 
Vestland 2020-2023. 
 
2. Fylkesutvalet gir fylkesrådmannen fullmakt til å peike ut deltakar i styringsgruppa for arbeidet. 
 
3. Fylkesutvalet løyver kr 450.000 til Stiftelsen Antidoping Norge til dette arbeidet for 2020. 
Løyvinga skal førast over budsjettpost 460100 «Tilskot til idrettsarbeid». 
 
PS 14/20 Organisering av fagskulane i Vestland 
 
Forslag til innstilling  

1.  Fagskolen i Hordaland og Fagskulen i Sogn og Fjordane vert éin eining frå 01.01.2021. 
 

2. Prosjektnamnet Fagskulen i Vestland vert nytta i omstillingsprosessen. 
 

3. Fylkestinget nemner opp eit prosjektstyre for den samla fagskulen 09./10.06.2020 
 
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Sigurd Erlend Reksnes (Sp) sette på vegner av A, Sp, SV, KrF og MDG fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett og sendt på høyring til styra for fagskulane i Sogn og Fjordane og 
Hordaland, før den vert politisk handsama.» 

  
Avrøysting til utsetjing 
Reksnes sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Saka vert utsett og sendt på høyring til styra for fagskulane i Sogn og Fjordane og Hordaland, før 
den vert politisk handsama. 
 
  



Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Saka var utsett i hovudutval for opplæring og kompetanse, og vart difor ikkje behandla i 
fylkesutvalet. 
 
PS 15/20 Mål og strategiar for vidaregåande opplæring i Vestland fylkeskommune 
- oppnemning av saksordførar 
 
Forslag til innstilling  
 
I arbeidet med mål og strategiar for vidaregåande opplæring oppnemner fylkestinget  
 
……………………………………......................... 
som saksordførar.  
 
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Alexander Fosse Andersen (Sp) sette på vegner av A, Sp, SV, KrF og MDG fram slikt forslag: 
 

«Åsmund Berthelsen vert oppnemnt som saksordførar.» 
 
Avrøysting 
Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
I arbeidet med mål og strategiar for vidaregåande opplæring oppnemner fylkestinget Åsmund 
Berthelsen som saksordførar.  
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
I arbeidet med mål og strategiar for vidaregåande opplæring oppnemner fylkestinget Åsmund 
Berthelsen som saksordførar.  
 
PS 16/20 Regionreforma. Oppgåveoverføring frå Kulturdepartementet til 
fylkeskommunen 
 
Forslag til innstilling: 

1. Vestland fylkeskommune sluttar seg til dei grunnleggande målsettingane i kulturmeldinga 
og regionreforma om å overføre budsjettmidlar og ansvar frå Kulturdepartementet til 
fylkeskommunen. Fylkestinget støtter det kulturpolitiske målet som er å styrke kulturen og 
heve statusen for kultur som politikkområde på alle forvaltningsnivå.    

  
2. Fylkestinget sluttar seg til det statlege framlegget om oppgåve og ansvarsoverføring til 

Vestland fylkeskommune slik det kjem fram i saka.  
  

3. Fylkestinget strekar under at overføring av ansvar og oppgåver på det kunst- og 
kulturpolitiske området er avgjerande for at regionreforma skal lukkast.  

  
4. Fylkestinget føreset at overføring av oppgåver og ansvar til fylkeskommunen medfører full 

økonomisk kompensasjon på 2021-nivå, og at nivået på løyvingane til kunst- og 
kulturinstitusjonane vert oppretthalde.  

  
5. Fylkestinget legg til grunn at staten framleis skal ha ansvar for overordna oppgåver som 

krev eit nasjonalt overblikk. Staten skal vidare, gjennom oppfølging og revisjon av 
kulturlova og nasjonale forventningar til planlegging, legga grunnlaget for ein sterk 
nasjonal kulturpolitikk.   

  
6. Fylkestinget støttar tilrådinga frå Norsk Kulturråd om utvikling av ein struktur av regionale 

ressurs- og kompetansesentra for profesjonell kunst innanfor ulike uttrykk og sjangrar. Det 



er viktig at regionalpolitisk planlegging og regionale behov vert lagt til grunn for denne 
utviklinga.   

  
7. Fylkestinget føreset at det vert lagt opp til forpliktande, formalisert dialog mellom 

forvaltningsnivåa på kulturområdet, både politisk og administrativt, for å styrka den 
nasjonale kulturpolitikken og å samordna arbeidet til beste for institusjonane.  

 
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Utvalsleiar Stian Jean Opedal Davies (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er 
styremedlem i Festspillene i Bergen. Davies gjekk frå under behandling av spørsmålet om han var 
inhabil og nestleiar Alfred Bjørlo (V) leidde møtet. 
 
Kjell Håland (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styremedlem i Bergen Nasjonale 
Opera (BNO). Håland gjekk frå under behandling av spørsmålet om han var inhabil.  
Hovudutval for kultur, idrett og integrering vedtok samrøystes at Håland og Davies ikkje var inhabil. 
 
Håland og Davies tiltredde saksbehandlinga og Davies tiltredde igjen som møteleiar.  
 
Alfred Bjørlo (V) sette på vegner A, Sp, V, MDG og SV fram slikt forslag: 

 
«Tillegg til punkt 2  
 
Fylkeskommunane som no utgjer Vestland har lang tradisjon som fødselshjelpar og 
medfinansiør innanfor kulturområdet, både til faste kulturinstitusjonar og frie aktørar, og er 
fullt i stand til å ta på seg utvida oppgåver på dette området til beste for kulturlivet i 
Vestland. 

 
Rita Tonning (R) sette fram slikt forslag:  

 
«Tillegg punkt 4 
 
..og at nivået på løyvingane til Kunst- og kulturinstitusjonane vert styrka.» 

 
Utvalsleiar Stian Davies (A) sette på vegner av A, Sp, V, SV og MDG fram slikt forslag:  

 
«Tillegg til punkt 4 
 
Fylkestinget presiserer og strekar under at fylkeskommunane treng gode økonomiske 
overføringar for å styrke kulturlivet i heile Noreg. Vestland er eit stort kulturfylke som 
forvaltar lokal, regional og nasjonal kulturarv. For å trygge og vidareutvikle kulturlivet i 
Vestland er det avgjerande at fylkeskommunen får meir midlar frå statsbudsjettet til kultur, i 
tillegg til dei overføringane som kjem med oppgåveoverføringa. Staten må også bidra med 
dei store investeringane som Vestland treng for å trygge og vidareutvikle våre store 
kulturinstitusjonar. Oppgåveoverføringa kan ikkje vere ei kvilepute for den statlege 
kulturpolitikken og finansieringa.” 

 
Knut Inge Andersen (FNB) setter fram slikt forslag:  

 
«Alternativ punkt 2 
 
Institusjonane Bergen Filharmoniske Orkester, Carte Blanche og Den Nasjonale Scene 
vert 100% statleg ansvar.» 

 
  



Avrøysting 
Fylkesrådmann sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Andersen sitt forslag fekk 2 røyster (FNB) og fall.  
Fylkesrådmann sitt forslag punkt 2 fekk 13 røyster (A, Sp, MDG, SV, V, R, H, Frp, Pp) og vart 
vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 2 røyster (FNB).  
Bjørlo sitt forslag fekk 12 røyster (A, Sp, MDG, SV, V, R, H, Pp) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet mot 3 røyster (FNB, Frp). 
Fylkesrådmann sitt forslag punkt 3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmann sitt forslag punkt 4 var samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
Davies sitt forslag fekk 9 røyster (A, Sp, V, SV, MDG, Pp) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet mot 6 røyster (H, Frp, FNB, R). 
Tonning sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall.  
Fylkesrådmann sitt forslag punkt 5-7 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
 Innstilling til fylkesutvalet 

1. Vestland fylkeskommune sluttar seg til dei grunnleggande målsettingane i kulturmeldinga 
og regionreforma om å overføre budsjettmidlar og ansvar frå Kulturdepartementet til 
fylkeskommunen. Fylkestinget støtter det kulturpolitiske målet som er å styrke kulturen og 
heve statusen for kultur som politikkområde på alle forvaltningsnivå.    
 

2. Fylkestinget sluttar seg til det statlege framlegget om oppgåve og ansvarsoverføring til 
Vestland fylkeskommune slik det kjem fram i saka. Fylkeskommunane som no utgjer 
Vestland har lang tradisjon som fødselshjelpar og medfinansiør innanfor kulturområdet, 
både til faste kulturinstitusjonar og frie aktørar, og er fullt i stand til å ta på seg utvida 
oppgåver på dette området til beste for kulturlivet i Vestland. 

3. Fylkestinget strekar under at overføring av ansvar og oppgåver på det kunst- og 
kulturpolitiske området er avgjerande for at regionreforma skal lukkast.  

  
4. Fylkestinget føreset at overføring av oppgåver og ansvar til fylkeskommunen medfører full 

økonomisk kompensasjon på 2021-nivå, og at nivået på løyvingane til kunst- og 
kulturinstitusjonane vert oppretthalde.  
 
Fylkestinget presiserer og strekar under at fylkeskommunane treng gode økonomiske 
overføringar for å styrke kulturlivet i heile Noreg. Vestland er eit stort kulturfylke som 
forvaltar lokal, regional og nasjonal kulturarv. For å trygge og vidareutvikle kulturlivet i 
Vestland er det avgjerande at fylkeskommunen får meir midlar frå statsbudsjettet til kultur, 
i tillegg til dei overføringane som kjem med oppgåveoverføringa. Staten må også bidra 
med dei store investeringane som Vestland treng for å trygge og vidareutvikle våre store 
kulturinstitusjonar. Oppgåveoverføringa kan ikkje vere ei kvilepute for den statlege 
kulturpolitikken og finansieringa. 
 

5. Fylkestinget legg til grunn at staten framleis skal ha ansvar for overordna oppgåver som 
krev eit nasjonalt overblikk. Staten skal vidare, gjennom oppfølging og revisjon av 
kulturlova og nasjonale forventningar til planlegging, legga grunnlaget for ein sterk 
nasjonal kulturpolitikk.   
 

6. Fylkestinget støttar tilrådinga frå Norsk Kulturråd om utvikling av ein struktur av regionale 
ressurs- og kompetansesentra for profesjonell kunst innanfor ulike uttrykk og sjangrar. Det 
er viktig at regionalpolitisk planlegging og regionale behov vert lagt til grunn for denne 
utviklinga.   
 

7. Fylkestinget føreset at det vert lagt opp til forpliktande, formalisert dialog mellom 
forvaltningsnivåa på kulturområdet, både politisk og administrativt, for å styrka den 
nasjonale kulturpolitikken og å samordna arbeidet til beste for institusjonane.  
 

  



Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Punkt 2 
Institusjonane Bergen Filharmoniske Orkester og Den Nasjonale Scene vert framleis 
100% statleg ansvar.» 

 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativt framlegg til pkt. 2 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til det statlege framlegget om oppgåve og ansvarsoverføring til 
Vestland fylkeskommune slik det kjem fram i saka, med unntak av Statsraad Lehmkuhl 
som bør være eit statleg majoritetsansvar.» 

 
Avrøysting 
Innstilling punkt 1, 3-4 og 5-7 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Søviknes sitt forslag fekk 4 røyster (Frp, FNB) og fall. 
Andersen sitt forslag fekk 4 røyster (Frp, FNB) og fall. 
Innstillinga punkt 2 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 4 røyster (Frp, FNB). 
Innstillinga punkt 4 (første avsnitt) vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Innstillinga punkt 4 (andre avsnitt) vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 7 røyster (H, Frp, 
FNB). 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune sluttar seg til dei grunnleggande målsettingane i kulturmeldinga 
og regionreforma om å overføre budsjettmidlar og ansvar frå Kulturdepartementet til 
fylkeskommunen. Fylkestinget støtter det kulturpolitiske målet som er å styrke kulturen og 
heve statusen for kultur som politikkområde på alle forvaltningsnivå.    
 

2. Fylkestinget sluttar seg til det statlege framlegget om oppgåve og ansvarsoverføring til 
Vestland fylkeskommune slik det kjem fram i saka. Fylkeskommunane som no utgjer 
Vestland har lang tradisjon som fødselshjelpar og medfinansiør innanfor kulturområdet, 
både til faste kulturinstitusjonar og frie aktørar, og er fullt i stand til å ta på seg utvida 
oppgåver på dette området til beste for kulturlivet i Vestland. 

3. Fylkestinget strekar under at overføring av ansvar og oppgåver på det kunst- og 
kulturpolitiske området er avgjerande for at regionreforma skal lukkast.  

  
4. Fylkestinget føreset at overføring av oppgåver og ansvar til fylkeskommunen medfører full 

økonomisk kompensasjon på 2021-nivå, og at nivået på løyvingane til kunst- og 
kulturinstitusjonane vert oppretthalde.  
 
Fylkestinget presiserer og strekar under at fylkeskommunane treng gode økonomiske 
overføringar for å styrke kulturlivet i heile Noreg. Vestland er eit stort kulturfylke som 
forvaltar lokal, regional og nasjonal kulturarv. For å trygge og vidareutvikle kulturlivet i 
Vestland er det avgjerande at fylkeskommunen får meir midlar frå statsbudsjettet til kultur, 
i tillegg til dei overføringane som kjem med oppgåveoverføringa. Staten må også bidra 
med dei store investeringane som Vestland treng for å trygge og vidareutvikle våre store 
kulturinstitusjonar. Oppgåveoverføringa kan ikkje vere ei kvilepute for den statlege 
kulturpolitikken og finansieringa. 

  
5. Fylkestinget legg til grunn at staten framleis skal ha ansvar for overordna oppgåver som 

krev eit nasjonalt overblikk. Staten skal vidare, gjennom oppfølging og revisjon av 
kulturlova og nasjonale forventningar til planlegging, legga grunnlaget for ein sterk 
nasjonal kulturpolitikk.   

  
6. Fylkestinget støttar tilrådinga frå Norsk Kulturråd om utvikling av ein struktur av regionale 

ressurs- og kompetansesentra for profesjonell kunst innanfor ulike uttrykk og sjangrar. Det 
er viktig at regionalpolitisk planlegging og regionale behov vert lagt til grunn for denne 
utviklinga.   

  



7. Fylkestinget føreset at det vert lagt opp til forpliktande, formalisert dialog mellom 
forvaltningsnivåa på kulturområdet, både politisk og administrativt, for å styrka den 
nasjonale kulturpolitikken og å samordna arbeidet til beste for institusjonane.  
 

PS 17/20 Oppfølging av regjeringa sitt bompengeforlik 
 
Forslag til innstilling 
1.  Fylkestinget sluttar seg til framlegg til reduksjon av bompengetakstar i ytre bomring, innanfor 
rammene av 55 mill. kroner årleg. 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til framlegg til takstreduksjon for kollektivreisande med periodebillett. 
Framlegget til takstreduksjon gjeld for takstområde for buss og bybane i Hordaland, innanfor 
rammene av 50 mill. kroner årleg. 
 
3. Fylkestinget sluttar seg til framlegg til prosjektliste for avtaleperioden. 
 
 
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 

 
«Alternativ punkt 1: 
Fylkestinget ønskjer at dei 55 millionar årleg som er sett av til reduksjon av 
bompengebelastninga i Bergen skal kome barnefamiliar til gode. Utviding av timesregelen 
frå 1 til 3 timer, som vil bidra til at fleire kan delta i fritidsaktivitetar utan dobbelbelastning, 
skal vurderast. Fylkestinget viser til at staten gjennom brev til bystyret i Bergen av 
14.11.2019 er positiv til ei utviding av timesregelen.» 

 
Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, A, Sp, MDG og KrF fram slikt forslag: 

«Nytt punkt 4:  
 
Fylkestinget ber om ei sak der ulike former for takstreduksjon på dagens kollektivpriser 
vert belyst, til dømes kostnadane knytt til innføring av 40% rabatt for studentar på 
einskildbillett, samt kostnadar ved å gjere det gratis å ta med barn under 12 år på 
vaksenbillett i veka.» 

 
Avrøysting 

Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 5 røyster (H, 
Frp og FNB) for Bjørkly sitt forslag, som fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 3 røyster (Frp 
og FNB). 
Hammer sitt forslag punkt 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1.  Fylkestinget sluttar seg til framlegg til reduksjon av bompengetakstar i ytre bomring, innanfor 
rammene av 55 mill. kroner årleg. 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til framlegg til takstreduksjon for kollektivreisande med periodebillett. 
Framlegget til takstreduksjon gjeld for takstområde for buss og bybane i Hordaland, innanfor 
rammene av 50 mill. kroner årleg. 
 
3. Fylkestinget sluttar seg til framlegg til prosjektliste for avtaleperioden. 
 
4. Fylkestinget ber om ei sak der ulike former for takstreduksjon på dagens kollektivpriser vert 
belyst, til dømes kostnadane knytt til innføring av 40% rabatt for studentar på einskildbillett, samt 
kostnadar ved å gjere det gratis å ta med barn under 12 år på vaksenbillett i veka. 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 

 
«Alternativ: 



 
Punkt 1 
Fylkestinget ønskjer at dei 55 millionar årleg som er sett av til reduksjon av 
bompengebelastninga i Bergen skal kome barnefamiliar til gode. Utviding av 
timesregelen frå 1 til 3 timer, som vil bidra til at fleire kan delta i fritidsaktivitetar utan 
dobbelbelastning, skal vurderast. Fylkestinget viser til at staten gjennom brev til bystyret i 
Bergen av 14.11.2019 er positiv til ei utviding av timesregelen.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 2 og 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Bjørkly sitt forslag fekk 5 røyster (H, Frp) og fall. 
Innstillinga punkt 1 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 3 røyster (H). 
Innstillinga punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (Frp). 
 
Innstilling til fylkestinget 
1.  Fylkestinget sluttar seg til framlegg til reduksjon av bompengetakstar i ytre bomring, innanfor 
rammene av 55 mill. kroner årleg. 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til framlegg til takstreduksjon for kollektivreisande med periodebillett. 
Framlegget til takstreduksjon gjeld for takstområde for buss og bybane i Hordaland, innanfor 
rammene av 50 mill. kroner årleg. 
 
3. Fylkestinget sluttar seg til framlegg til prosjektliste for avtaleperioden. 
 
4. Fylkestinget ber om ei sak der ulike former for takstreduksjon på dagens kollektivpriser vert 
belyst, til dømes kostnadane knytt til innføring av 40% rabatt for studentar på einskildbillett, samt 
kostnadar ved å gjere det gratis å ta med barn under 12 år på vaksenbillett i veka. 
 
PS 18/20 Jobbsjansen del B 
 
Forslag til innstilling 
 
1.  Fylkesutvalet løyver 9,7 mill. kr til Avdeling for Opplæring og kompetanse til gjennomføring av 
ordninga Jobbsjansen del b etter dei vilkår og retningsliner som ligg føre i denne saka. 
 
2. For Fylkesutvalet er det viktig at tiltaka i Jobbsjansen del b vert gjennomført etter ein plan, og 
ein ber om at ein slik plan vert referatsak i junimøtet til Hovudutval for Kultur, idrett og integrering 
og Hovudutval for Opplæring og kompetanse. 
 
3. Fylkesutvalet forventar at planen viser heilskap kring ordninga og kva mål som vert sett, både 
kvalitativt og kvantitativt for tilbod til målgruppa. 
 
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag var samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
  



Innstilling til fylkesutvalet 
1.  Fylkesutvalet løyver 9,7 mill. kr til Avdeling for Opplæring og kompetanse til gjennomføring av 
ordninga Jobbsjansen del b etter dei vilkår og retningsliner som ligg føre i denne saka. 
 
2. For Fylkesutvalet er det viktig at tiltaka i Jobbsjansen del b vert gjennomført etter ein plan, og 
ein ber om at ein slik plan vert referatsak i junimøtet til Hovudutval for Kultur, idrett og integrering 
og Hovudutval for Opplæring og kompetanse. 
 
3. Fylkesutvalet forventar at planen viser heilskap kring ordninga og kva mål som vert sett, både 
kvalitativt og kvantitativt for tilbod til målgruppa. 
 
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1.  Fylkesutvalet løyver 9,7 mill. kr til avdeling for opplæring og kompetanse til gjennomføring av 
ordninga Jobbsjansen del b etter dei vilkår og retningsliner som ligg føre i denne saka. 
 
2. For fylkesutvalet er det viktig at tiltaka i Jobbsjansen del b vert gjennomført etter ein plan, og ein 
ber om at ein slik plan vert referatsak i junimøtet til hovudutval for kultur, idrett og integrering og 
hovudutval for opplæring og kompetanse. 
 
3. Fylkesutvalet forventar at planen viser heilskap kring ordninga og kva mål som vert sett, både 
kvalitativt og kvantitativt for tilbod til målgruppa. 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesordførar legg innstillinga frå hovudutval i opplæring og kompetanse til grunn. 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1.  Fylkesutvalet løyver 9,7 mill. kr til avdeling for opplæring og kompetanse til gjennomføring av 
ordninga Jobbsjansen del b etter dei vilkår og retningsliner som ligg føre i denne saka. 
 
2. For fylkesutvalet er det viktig at tiltaka i Jobbsjansen del b vert gjennomført etter ein plan, og ein 
ber om at ein slik plan vert referatsak i junimøtet til hovudutval for kultur, idrett og integrering og 
hovudutval for opplæring og kompetanse. 
 
3. Fylkesutvalet forventar at planen viser heilskap kring ordninga og kva mål som vert sett, både 
kvalitativt og kvantitativt for tilbod til målgruppa. 
 
PS 19/20 Fondsavsetjing/resultatoverføring 
 
Forslag til innstilling  
Fylkesutvalet godkjenner at ordning med fondsavsetjing/resultatoverføring for vidaregåande skular 
og tannhelsedistrikt vert lagt til grunn ved avslutting av rekneskapen for Vestland fylkeskommune. 
 
Fylkesutvalet godkjenner slike føresetnader/grenser for ordninga: 
 

 sektoren må samla ha positivt budsjettavvik.  
 kvar vidaregåande skule/kvart tannhelsedistrikt kan ha samla fond på inntil 5% av 

nettobudsjettet (eiga grense for små skular).  
 negative budsjettavvik må dekkast inn i budsjettet for skulen/tannhelsedistriktet to år etter 

av avviket oppstod. 
 positive budsjettavvik utover grensene ovanfor vert ikkje sette av. 

Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Emil Gadolin (A) sette på vegner av A, Sp, SV, KrF og MDG fram slikt forslag: 



 
«Tillegg: 
 
Regler for fondsavsetting og resultatoverføring for regnskapsåret 2021 og framover, skal 
vere ein del av arbeidet med ny budsjettmodell for dei vidaregåande skule i Vestland 
fylkeskommune.»  

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Fylkesutvalet godkjenner at ordning med fondsavsetjing/resultatoverføring for vidaregåande skular 
og tannhelsedistrikt vert lagt til grunn ved avslutting av rekneskapen for Vestland fylkeskommune. 
 
Fylkesutvalet godkjenner slike føresetnader/grenser for ordninga: 

 sektoren må samla ha positivt budsjettavvik.  
 kvar vidaregåande skule/kvart tannhelsedistrikt kan ha samla fond på inntil 5% av 

nettobudsjettet (eiga grense for små skular).  
 negative budsjettavvik må dekkast inn i budsjettet for skulen/tannhelsedistriktet to år etter 

av avviket oppstod. 
 positive budsjettavvik utover grensene ovanfor vert ikkje sette av. 

Regler for fondsavsetting og resultatoverføring for regnskapsåret 2021 og framover, skal vere ein 
del av arbeidet med ny budsjettmodell for dei vidaregåande skule i Vestland fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkesutvalet godkjenner at ordning med fondsavsetjing/resultatoverføring for vidaregåande skular 
og tannhelsedistrikt vert lagt til grunn ved avslutting av rekneskapen for Vestland fylkeskommune. 
 
Fylkesutvalet godkjenner slike føresetnader/grenser for ordninga: 

 sektoren må samla ha positivt budsjettavvik.  
 kvar vidaregåande skule/kvart tannhelsedistrikt kan ha samla fond på inntil 5% av 

nettobudsjettet (eiga grense for små skular).  
 negative budsjettavvik må dekkast inn i budsjettet for skulen/tannhelsedistriktet to år etter 

av avviket oppstod. 
 positive budsjettavvik utover grensene ovanfor vert ikkje sette av. 

Regler for fondsavsetting og resultatoverføring for regnskapsåret 2021 og framover, skal vere ein 
del av arbeidet med ny budsjettmodell for dei vidaregåande skule i Vestland fylkeskommune. 
 
PS 20/20 Overføring av kontraktsansvar for flyruter i Sør-Norge 
 
Forslag til innstilling 
1. Vestland fylkeskommune ser fram til å ta over kontraktsansvar for flyruter på kortbanenettet i  
Vestland. Flyrutene er viktige for utviklinga i Vestland. 
 
2. Vestland fylkeskommune ønsker ikkje å ta over ansvaret for kontraktane før 1.1.2021, men vil 
ønske å tre inn i ansvaret ein gong i perioden 1.1.2021 – 31.3.2024. Røynsle med drift av avtalen 
vil vere viktig grunnlag for neste avtale, og overtaking bør skje gjennom dialog og forhandling med 
Samferdselsdepartementet. 
 
3. Vestland fylkeskommune ber om at Kommunal- og moderniseringsdepartementet utarbeider og 
offentleggjer ny kostnadsnøkkel i inntektssystemet seinast 1.1.2021 
 
4. Vestland fylkeskommune går i dialog med Møre og Romsdal fylkeskommune for å avklare 
samarbeid om neste anbodsutlysing av flyruter på kortbanenettet. 
 



Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Arve Helle (A) sette på vegner av A, Sp, MDG, KrF og SV fram slikt forslag: 

 
«Alternativ punkt 1: 
Vestland fylkeskommune vil ikkje ta over kontraktsansvar for eksisterande kontraktar på 
flyruter på kortbanenettet i perioden 01.04.2020 – 31.03.2024. 
 
Alternativ punkt 2: 
Flyrutene er viktig for utviklinga i Vestland. Overtaking av dette ansvaret bør skje gjennom 
førebuing og utlysing av neste anbodsrunde.» 

 
Avrøysting 
Det var 12 medlemer til stades. 

Helle sitt forslag punkt 1 og 2 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 2 røyster (H) for 
fylkesrådmannen sitt forslag, som fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 og 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Vestland fylkeskommune vil ikkje ta over kontraktsansvar for eksisterande kontraktar på flyruter 
på kortbanenettet i perioden 01.04.2020 – 31.03.2024. 
 
2. Flyrutene er viktig for utviklinga i Vestland. Overtaking av dette ansvaret bør skje gjennom 
førebuing og utlysing av neste anbodsrunde. 
 
3. Vestland fylkeskommune ber om at Kommunal- og moderniseringsdepartementet utarbeider og 
offentleggjer ny kostnadsnøkkel i inntektssystemet seinast 1.1.2021 
 
4. Vestland fylkeskommune går i dialog med Møre og Romsdal fylkeskommune for å avklare 
samarbeid om neste anbodsutlysing av flyruter på kortbanenettet. 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1. Vestland fylkeskommune vil ikkje ta over kontraktsansvar for eksisterande kontraktar på flyruter 
på kortbanenettet i perioden 01.04.2020 – 31.03.2024. 
 
2. Flyrutene er viktig for utviklinga i Vestland. Overtaking av dette ansvaret bør skje gjennom 
førebuing og utlysing av neste anbodsrunde. 
 
3. Vestland fylkeskommune ber om at Kommunal- og moderniseringsdepartementet utarbeider og 
offentleggjer ny kostnadsnøkkel i inntektssystemet seinast 1.1.2021 
 
4. Vestland fylkeskommune går i dialog med Møre og Romsdal fylkeskommune for å avklare 
samarbeid om neste anbodsutlysing av flyruter på kortbanenettet. 
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PS 21/20 Innspel frå Vestland fylkeskommune til jordbruksforhandlingane 2020 
 
Forslag til innstilling  

1. Små og mellomstore bruk må prioriterast gjennom målretta tilskot knytt til storleik og geografisk 
plassering.  

2. Det må setjast øvre grense per bruk for sentrale tilskot, for å styrke dei mindre bruka. 
3. Handlingsrommet for regional forvaltning av investerings- og bedriftsutviklingsmidlane i 

landbruket må bli større. Rammene for midlane må ta høgde for regionale skilnader i 
bruksstruktur, topografi og klima.  

4. Føretak med pelsdyr har tilbod om investeringsstøtte for omlegging til annan produksjon når 
dei vert pålagt å avvikle drifta. Den nasjonale tilskotsramma til investeringsstøtte må aukast for 
å ta høgde for dette. 

5. Ved vurdering av lønsemda i investeringsprosjekt må det samla inntektsgrunnlaget leggast til 
grunn, også inntekt utanom bruket. 

6. For å kunne prioritere fornying av driftsapparat på bruk med 15-30 kyr, må den samla ramma 
for investeringsstøtte aukast, taket på investeringsstøtta må hevast til 2,5 millionar og 
maksimal støttesats må hevast til 40%. 

7. Gode støtteordningar innan frukt og grønt må vidareførast og maksimumsgrensa for godkjent 
kostnadsoverslag til arrondermessige betringar som legg til rette for effektivisering og bruk av 
ny teknologi, må aukast til 30 000 kr per da. 

8. For å stimulere til utvikling av tilleggsnæringar knytt til tradisjonelt landbruk, er det viktig å 
oppretthalde gode støtteordningar i alle delar av prosessen frå ide til realisering. 

9. Tilskot til grøfting må aukast og støttenivået må vere som for andre investeringar. 
10. Nivået på støtte til gjødsellager med tak, må vere som for andre investeringar. Det må også 

stimulerast til å bygge oppsamlingsplassar for rundballar. 
11. Beiteressursane er viktig å ta vare på gjennom auka stimulering til beiting; på innmark for 

mjølkekyr og i utmark for sau og geit. 
12. Verkemiddel som kan regulere produksjonen i høve til marknaden er viktig både for bonden og 

for samfunnet sin økonomi.  
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Tor André Ljosland (KrF) sette på vegner av Ap, Sp, SV, MDG, KrF og V fram slikt forslag: 

 
«Tilleggsforslag til innlendingen (a): 
 
Vestland fylke krev at det vert førd ein nasjonal landbrukspolitikk som legg til rette for 
auka matproduksjon på eigne ressursar, og auka verdiskaping i Norge. Arbeidsdelinga 
(kanaliseringspolitikken) i landbruket må styrkjast. Utviklinga må gå i ei retning der det 
aller meste av foret til dyra, og mest mogeleg av maten me et, er  produsert i Norge. Det 
krev auka fokus på forsking, utvikling og rådgjeving til bonden. 
Grasproduksjon og beiteressursane er viktige for matproduksjon i Vestland, men også i 
eit større klimaperspektiv. Det må difor førast ein nasjonal politikk som prioriterar dette. 
Auka beitebruk, der også CO2 bindinga må inngå i den nasjonale klimarekneskapen er 
viktig. Vestland fylke må framleis vere eit beiteprioritert område slik som fastsett i 
rovviltforliket i Stortinget, og må få auka potten til førebyggande og konfliktdempande 
tiltak (FKT-midlar). 
Staten må også bidra økonomisk til reduksjon i klimagassutsleppa også frå landbruket, 
særleg innan transport, og ved å fremja fossilfrie traktorar» 
 
«Tillegg til punkt 11( b) : 
 
Det typiske vestlandske kulturlandskapet må takast vare på gjennom naturleg bruk; slått, 
beiting og vedproduksjon. Det må settast av større midlar over jordbruksoppgjeret slik at 
bøndene kan utføre dette viktige arbeidet for å skape berekraftige og trivelege bygder. 
Dette vil også gi arbeidsplassar direkte, men også indirekte når det gjeld reiseliv og 
turisme.» 
 
«Tilleggsforslag (c ):  
 
13. Auk økologisk produksjon gjennom ei satsing på kompetanseheving. 
14. Ordninga med at sone 5 for arealtilskot er splitta opp med ein høgare sats for 
Vestlandet, er eit viktig grep for å ta vare på kulturlandskap og småskala 
matproduksjon.» 



 
Avrøysting 
Fylkesrådmann sitt forslag punkt 1 til 12 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Ljosland sitt forslag (a) vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Ljosland sitt forslag (b) vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Ljosland sitt forslag (c) vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Forslag til innstilling til fylkesutvalet 
Vestland fylke krev at det vert førd ein nasjonal landbrukspolitikk som legg til rette for auka 
matproduksjon på eigne ressursar, og auka verdiskaping i Norge. Arbeidsdelinga 
(kanaliseringspolitikken) i landbruket må styrkjast. Utviklinga må gå i ei retning der det aller meste 
av foret til dyra, og mest mogeleg av maten me et, er  produsert i Norge. Det krev auka fokus på 
forsking, utvikling og rådgjeving til bonden. 

Grasproduksjon og beiteressursane er viktige for matproduksjon i Vestland, men også i eit større 
klimaperspektiv. Det må difor førast ein nasjonal politikk som prioriterer dette. Auka beitebruk, der 
også CO2 bindinga må inngå i den nasjonale klimarekneskapen er viktig. Vestland fylke må 
framleis vere eit beiteprioritert område slik som fastsett i rovviltforliket i Stortinget, og må få auka 
potten til førebyggande og konfliktdempande tiltak (FKT-midlar). 
Staten må også bidra økonomisk til reduksjon i klimagassutsleppa også frå landbruket, særleg 
innan transport, og ved å fremja fossilfrie traktorar. 
 
1. Små og mellomstore bruk må prioriterast gjennom målretta tilskot knytt til storleik og 

geografisk plassering.  
2. Det må setjast øvre grense per bruk for sentrale tilskot, for å styrke dei mindre bruka. 
3. Handlingsrommet for regional forvaltning av investerings- og bedriftsutviklingsmidlane i 

landbruket må bli større. Rammene for midlane må ta høgde for regionale skilnader i 
bruksstruktur, topografi og klima.  

4. Føretak med pelsdyr har tilbod om investeringsstøtte for omlegging til annan produksjon når 
dei vert pålagt å avvikle drifta. Den nasjonale tilskotsramma til investeringsstøtte må aukast for 
å ta høgde for dette. 

5. Ved vurdering av lønsemda i investeringsprosjekt må det samla inntektsgrunnlaget leggast til 
grunn, også inntekt utanom bruket. 

6. For å kunne prioritere fornying av driftsapparat på bruk med 15-30 kyr, må den samla ramma 
for investeringsstøtte aukast, taket på investeringsstøtta må hevast til 2,5 millionar og 
maksimal støttesats må hevast til 40%. 

7. Gode støtteordningar innan frukt og grønt må vidareførast og maksimumsgrensa for godkjent 
kostnadsoverslag til arrondermessige betringar som legg til rette for effektivisering og bruk av 
ny teknologi, må aukast til 30 000 kr per da. 

8. For å stimulere til utvikling av tilleggsnæringar knytt til tradisjonelt landbruk, er det viktig å 
oppretthalde gode støtteordningar i alle delar av prosessen frå ide til realisering. 

9. Tilskot til grøfting må aukast og støttenivået må vere som for andre investeringar. 
10. Nivået på støtte til gjødsellager med tak, må vere som for andre investeringar. Det må også 

stimulerast til å bygge oppsamlingsplassar for rundballar. 
11. Beiteressursane er viktig å ta vare på gjennom auka stimulering til beiting; på innmark for 

mjølkekyr og i utmark for sau og geit. Det typiske vestlandske kulturlandskapet må takast vare 
på gjennom naturleg bruk; slått, beiting og vedproduksjon. Det må settast av større midlar over 
jordbruksoppgjeret slik at bøndene kan utføre dette viktige arbeidet for å skape berekraftige og 
trivelege bygder. Dette vil også gi arbeidsplassar direkte, men også indirekte når det gjeld 
reiseliv og turisme. 

12. Verkemiddel som kan regulere produksjonen i høve til marknaden er viktig både for bonden og 
for samfunnet sin økonomi.  

13. Auk økologisk produksjon gjennom ei satsing på kompetanseheving. 
14. Ordninga med at sone 5 for arealtilskot er splitta opp med ein høgare sats for Vestlandet, er eit 

viktig grep for å ta vare på kulturlandskap og småskala matproduksjon. 

 
  



Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Vestland fylke krev at det vert førd ein nasjonal landbrukspolitikk som legg til rette for auka 
matproduksjon på eigne ressursar, og auka verdiskaping i Norge. Arbeidsdelinga 
(kanaliseringspolitikken) i landbruket må styrkjast. Utviklinga må gå i ei retning der det aller meste 
av foret til dyra, og mest mogeleg av maten me et, er  produsert i Norge. Det krev auka fokus på 
forsking, utvikling og rådgjeving til bonden. 

Grasproduksjon og beiteressursane er viktige for matproduksjon i Vestland, men også i eit større 
klimaperspektiv. Det må difor førast ein nasjonal politikk som prioriterer dette. Auka beitebruk, der 
også CO2 bindinga må inngå i den nasjonale klimarekneskapen er viktig. Vestland fylke må 
framleis vere eit beiteprioritert område slik som fastsett i rovviltforliket i Stortinget, og må få auka 
potten til førebyggande og konfliktdempande tiltak (FKT-midlar). 
Staten må også bidra økonomisk til reduksjon i klimagassutsleppa også frå landbruket, særleg 
innan transport, og ved å fremja fossilfrie traktorar. 
 
1. Små og mellomstore bruk må prioriterast gjennom målretta tilskot knytt til storleik og 

geografisk plassering.  
 

2. Det må setjast øvre grense per bruk for sentrale tilskot, for å styrke dei mindre bruka. 
 

3. Handlingsrommet for regional forvaltning av investerings- og bedriftsutviklingsmidlane i 
landbruket må bli større. Rammene for midlane må ta høgde for regionale skilnader i 
bruksstruktur, topografi og klima.  
 

4. Føretak med pelsdyr har tilbod om investeringsstøtte for omlegging til annan produksjon når 
dei vert pålagt å avvikle drifta. Den nasjonale tilskotsramma til investeringsstøtte må aukast for 
å ta høgde for dette. 
 

5. Ved vurdering av lønsemda i investeringsprosjekt må det samla inntektsgrunnlaget leggast til 
grunn, også inntekt utanom bruket. 
 

6. For å kunne prioritere fornying av driftsapparat på bruk med 15-30 kyr, må den samla ramma 
for investeringsstøtte aukast, taket på investeringsstøtta må hevast til 2,5 millionar og 
maksimal støttesats må hevast til 40%. 
 

7. Gode støtteordningar innan frukt og grønt må vidareførast og maksimumsgrensa for godkjent 
kostnadsoverslag til arrondermessige betringar som legg til rette for effektivisering og bruk av 
ny teknologi, må aukast til 30 000 kr per da. 
 

8. For å stimulere til utvikling av tilleggsnæringar knytt til tradisjonelt landbruk, er det viktig å 
oppretthalde gode støtteordningar i alle delar av prosessen frå ide til realisering. 
 

9. Tilskot til grøfting må aukast og støttenivået må vere som for andre investeringar. 
 

10. Nivået på støtte til gjødsellager med tak, må vere som for andre investeringar. Det må også 
stimulerast til å bygge oppsamlingsplassar for rundballar. 
 

11. Beiteressursane er viktig å ta vare på gjennom auka stimulering til beiting; på innmark for 
mjølkekyr og i utmark for sau og geit. Det typiske vestlandske kulturlandskapet må takast vare 
på gjennom naturleg bruk; slått, beiting og vedproduksjon. Det må settast av større midlar over 
jordbruksoppgjeret slik at bøndene kan utføre dette viktige arbeidet for å skape berekraftige og 
trivelege bygder. Dette vil også gi arbeidsplassar direkte, men også indirekte når det gjeld 
reiseliv og turisme. 
 

12. Verkemiddel som kan regulere produksjonen i høve til marknaden er viktig både for bonden og 
for samfunnet sin økonomi.  
 

13. Auk økologisk produksjon gjennom ei satsing på kompetanseheving. 
 



14. Ordninga med at sone 5 for arealtilskot er splitta opp med ein høgare sats for Vestlandet, er eit 
viktig grep for å ta vare på kulturlandskap og småskala matproduksjon. 
 

PS 22/20 Nye retningsliner for bompengeprosjekt- Stadfesting av garantivedtak 
for Kvinnheradpakken og for ny Bømlopakke 
 
Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget stadfestar vedtak frå 11. desember 2018 om ein garanti på 191 mill. kr (2018-
kroner) for bompengelån for Kvinnheradpakken. 
 

2. Fylkestinget stadfestar vedtak frå 12. juni 2018 om ein garanti på 954 mill. kr. (2018-kroner) for 
bompengelån for revisjon av Bømlopakken 
 

3. Fylkestinget meiner det er uheldig at det ikkje lenger er mogleg å sikre posisjonen til 
garantistillar ved å kunne auke gjennomsnittstakst og/eller å auke innkrevjingsperioden. Den 
auka risikoen kan føre til at ein må utsetje vegprosjekt til slutten av bompengeperioden, og 
med dette risikere mindre kostnadseffektiv utbygging.  

Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 og 2 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 3 røyster 
(Frp og FNB). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 røyster (H, 
Frp og FNB). 

 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget stadfestar vedtak frå 11. desember 2018 om ein garanti på 191 mill. kr (2018-
kroner) for bompengelån for Kvinnheradpakken. 
 

2. Fylkestinget stadfestar vedtak frå 12. juni 2018 om ein garanti på 954 mill. kr. (2018-kroner) for 
bompengelån for revisjon av Bømlopakken 
 

3. Fylkestinget meiner det er uheldig at det ikkje lenger er mogleg å sikre posisjonen til 
garantistillar ved å kunne auke gjennomsnittstakst og/eller å auke innkrevjingsperioden. Den 
auka risikoen kan føre til at ein må utsetje vegprosjekt til slutten av bompengeperioden, og 
med dette risikere mindre kostnadseffektiv utbygging.  

Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 1 og 2 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 4 røyster (Frp, FNB). 
Innstillinga punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 7 røyster (Frp, FNB, H). 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget stadfestar vedtak frå 11. desember 2018 om ein garanti på 191 mill. kr (2018-

kroner) for bompengelån for Kvinnheradpakken. 
 

2. Fylkestinget stadfestar vedtak frå 12. juni 2018 om ein garanti på 954 mill. kr. (2018-kroner) for 
bompengelån for revisjon av Bømlopakken 
 

3. Fylkestinget meiner det er uheldig at det ikkje lenger er mogleg å sikre posisjonen til 
garantistillar ved å kunne auke gjennomsnittstakst og/eller å auke innkrevjingsperioden. Den 
auka risikoen kan føre til at ein må utsetje vegprosjekt til slutten av bompengeperioden, og 
med dette risikere mindre kostnadseffektiv utbygging.  
 

PS 23/20 Scenarioprosjekt for Vestlandet 2030 - Kollektiv Suksess 
 
Forslag til innstilling: 
1. Fylkesutvalet tek tilrådinga frå Scenarioprosjekt for Vestlandet 2030 til vitande. 
 



2.  Framtidsbildet Kollektiv suksess og målsetjingane presentert i prosjektrapporten dannar 
retninga for korleis Vestland fylkeskommune vil utvikle reiselivsinnsatsen i dei komande åra. 
 
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag var samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Forslag til innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkesutvalet tek tilrådinga frå Scenarioprosjekt for Vestlandet 2030 til vitande. 
 

2. Framtidsbildet Kollektiv suksess og målsetjingane presentert i prosjektrapporten dannar 
retninga for korleis Vestland fylkeskommune vil utvikle reiselivsinnsatsen i dei komande åra. 

 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Fylkesutvalet tek tilrådinga frå Scenarioprosjekt for Vestlandet 2030 til vitande. 
 

2. Framtidsbildet Kollektiv suksess og målsetjingane presentert i prosjektrapporten dannar 
retninga for korleis Vestland fylkeskommune vil utvikle reiselivsinnsatsen i dei komande åra. 

 
PS 24/20 Konsekvensar av å fjerne bom på sideveg for E39 Svegatjørn-Rådal og 
Rv555 Sotrasambandet - Uttale 
 
Forslag til innstilling 
Fylkesutvalet i Vestland fylkeskommune viser til uttale frå fylkesutvalet i Hordaland i september 
2019 om bom på sideveg. Etter fylkesutvalet si meining viser Statens Vegvesen si utgreiing at det 
vil gje store negative samfunnsøkonomiske konsekvensar ved å ikkje etablere bom på sidevegane 
for desse sambanda. Fylkesutvalet i Vestland stadfester difor tidlegare vedtak i Hordaland 
fylkeskommune den 19. september 2019 om bom på sideveg, og vil ikkje gje tilslutnad til å greie ut 
å ikkje innføre bom på sideveg for rv. 555 Sotrasambandet og E39 Svegatjørn - Rådal. 

 Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Hanne Eva Husebø Kristensen (H) sette på vegner av H og Frp fram slikt forslag: 

 
«Nytt punkt:  
Fylkesutvalet i Vestland gjer tilslutnad til å greie ut å ikkje innføre bom på sideveger for 
E39 Svegatjørn-Rådal.» 

 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag: 

 
«Nytt punkt: 
Fylkesutvalet i Vestland gjer tilslutnad til å greie ut å ikkje innføre bom på sidevegar for 555 
Sotrasambandet.» 

 
Avrøysting 
Det var 13 medlemer til stades. 
Kristensen sitt forslag fekk 4 røyster (H, Frp og FNB) og fall. 
Djuvik sitt forslag fekk 2 røyster (Frp og FNB) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 4 røyster (H, Frp og 
FNB). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Fylkesutvalet i Vestland fylkeskommune viser til uttale frå fylkesutvalet i Hordaland i september 
2019 om bom på sideveg. Etter fylkesutvalet si meining viser Statens Vegvesen si utgreiing at det 
vil gje store negative samfunnsøkonomiske konsekvensar ved å ikkje etablere bom på sidevegane 
for desse sambanda. Fylkesutvalet i Vestland stadfester difor tidlegare vedtak i Hordaland 



fylkeskommune den 19. september 2019 om bom på sideveg, og vil ikkje gje tilslutnad til å greie ut 
å ikkje innføre bom på sideveg for rv. 555 Sotrasambandet og E39 Svegatjørn - Rådal. 

Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 

 
«Nytt punkt:  
Fylkesutvalet i Vestland gjer tilslutnad til å greie ut å ikkje innføre bom på sideveger for 
E39 Svegatjørn-Rådal.» 

 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, SV, KrF og V fram slikt forslag: 
 

«Vestland fylkeskommune syner til at vegsambandet og bompengeløysinga for E 39 
Svegatjørn-Rådal er godkjend i Stortinget, og fylkeskommunen held seg til dette då fylket 
har stilt garanti for planlagd innkrevjingsbeløp. Dersom Staten svekkar 
finansieringsvilkåra på ein måte som gjer at fylkeskommunen sine vilkår for garanti vert 
endra, så vil ikkje Vestland fylkeskommune stå ved sine garantiforpliktingar utover vilkåra 
i St.prop for vegsambandet. Det same vil gjelda for nytt Sotrasamband.» 

 
Avrøysting 
Bjørkly sitt forslag fekk 7 røyster (H, Frp, FNB) og fall. 
Innstillinga fekk ingen røyster og fall. 
Heen sitt forslag vart vedteke mot 7 røyster (H, Frp, FNB). 
 
Vedtak 
Vestland fylkeskommune syner til at vegsambandet og bompengeløysinga for E 39 Svegatjørn-
Rådal er godkjend i Stortinget, og fylkeskommunen held seg til dette då fylket har stilt garanti for 
planlagd innkrevjingsbeløp. Dersom Staten svekkar finansieringsvilkåra på ein måte som gjer at 
fylkeskommunen sine vilkår for garanti vert endra, så vil ikkje Vestland fylkeskommune stå ved 
sine garantiforpliktingar utover vilkåra i St.prop for vegsambandet. Det same vil gjelda for nytt 
Sotrasamband. 
 
PS 25/20 Nynorskfylket Vestland: Utviding av nettverket. Politisk sak 
 
Forslag til innstilling: 

1. Nettverket Nynorskfylket vert utvida til Vestland fylke under namnet Nynorskfylket Vestland. 
 

2. Fylkestinget vel leiar for Nynorskfylket Vestland og vara til denne for fire år. Fylkesrådmannen 
har sekretariatsansvar for Nynorskfylket. 
 

3. Fylkesutvalet får fullmakt til å vedta mandat for Nynorskfylket Vestland. Fylkesrådmannen 
førebur slik sak på grunnlag av innspel frå deltakarane i nettverket.  
 

4. Nynorskfylket Vestland er samansett av aktørar i Vestland som jobbar for bruk og fremjing av 
nynorsk. Aktørane må fylle ei regional rolle eller ha regional funksjon frå  offentleg sektor, 
næringslivet og sivilsamfunnsorganisasjonar. Nynorskfylket Vestland har møte minst éin gong 
årleg, gjerne i samband med ei samling med fagleg innhald.  

 

5. Fylkestinget sluttar seg til at det opprettast eit arbeidsutval i Nynorskfylket Vestland, samansett 
av leiar i forumet og minst to representantar frå dei andre deltakarane i nettverket.  
 

6. Fylkeskommunen tar initiativet til å invitere inn aktørar inn i nettverket. Det første møtet i 
Nynorskfylket Vestland blir våren 2020 i samband med ei fagsamling med tema språkpolitikk.  
 

7. Nynorskfylket Vestland held fram med å møte i det nasjonale samarbeidsorganet Nynorsk 
forum. Leiar i Nynorskfylket eller den han peikar ut møter i Nynorsk forum.   
 

8. Oppnemning av leiar i Nynorskfylket gjennom den fylkeskommunale valperioden, med  
personleg vara, vert fremja i eiga sak til valnemda og fylkestinget.  

 
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 



Symphorien Pombe (SV) sette fram slikt forslag:  
 
«Nytt punkt. 9:   
Nynorskfylket Vestland kan gje råd til folkevalde organ i saker som er viktig for nynorsk» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
Pombe sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Nettverket Nynorskfylket vert utvida til Vestland fylke under namnet Nynorskfylket Vestland. 
 

2. Fylkestinget vel leiar for Nynorskfylket Vestland og vara til denne for fire år. Fylkesrådmannen 
har sekretariatsansvar for Nynorskfylket. 
 

3. Fylkesutvalet får fullmakt til å vedta mandat for Nynorskfylket Vestland. Fylkesrådmannen 
førebur slik sak på grunnlag av innspel frå deltakarane i nettverket.  
 

4. Nynorskfylket Vestland er samansett av aktørar i Vestland som jobbar for bruk og fremjing av 
nynorsk. Aktørane må fylle ei regional rolle eller ha regional funksjon frå  offentleg sektor, 
næringslivet og sivilsamfunnsorganisasjonar. Nynorskfylket Vestland har møte minst éin gong 
årleg, gjerne i samband med ei samling med fagleg innhald.  
 

5. Fylkestinget sluttar seg til at det opprettast eit arbeidsutval i Nynorskfylket Vestland, samansett 
av leiar i forumet og minst to representantar frå dei andre deltakarane i nettverket.  
 

6. Fylkeskommunen tar initiativet til å invitere inn aktørar inn i nettverket. Det første møtet i 
Nynorskfylket Vestland blir våren 2020 i samband med ei fagsamling med tema språkpolitikk.  
 

7. Nynorskfylket Vestland held fram med å møte i det nasjonale samarbeidsorganet Nynorsk 
forum. Leiar i Nynorskfylket eller den han peikar ut møter i Nynorsk forum.   
 

8. Oppnemning av leiar i Nynorskfylket gjennom den fylkeskommunale valperioden, med  
personleg vara, vert fremja i eiga sak til valnemda og fylkestinget.  
 

9. Nynorskfylket Vestland kan gje råd til folkevalde organ i saker som er viktig for nynorsk. 
 

Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
  



Innstilling til fylkestinget 

1. Nettverket Nynorskfylket vert utvida til Vestland fylke under namnet Nynorskfylket Vestland. 
 

2. Fylkestinget vel leiar for Nynorskfylket Vestland og vara til denne for fire år. Fylkesrådmannen 
har sekretariatsansvar for Nynorskfylket. 
 

3. Fylkesutvalet får fullmakt til å vedta mandat for Nynorskfylket Vestland. Fylkesrådmannen 
førebur slik sak på grunnlag av innspel frå deltakarane i nettverket.  
 

4. Nynorskfylket Vestland er samansett av aktørar i Vestland som jobbar for bruk og fremjing av 
nynorsk. Aktørane må fylle ei regional rolle eller ha regional funksjon frå  offentleg sektor, 
næringslivet og sivilsamfunnsorganisasjonar. Nynorskfylket Vestland har møte minst éin gong 
årleg, gjerne i samband med ei samling med fagleg innhald.  
 

5. Fylkestinget sluttar seg til at det opprettast eit arbeidsutval i Nynorskfylket Vestland, samansett 
av leiar i forumet og minst to representantar frå dei andre deltakarane i nettverket.  
 

6. Fylkeskommunen tar initiativet til å invitere inn aktørar inn i nettverket. Det første møtet i 
Nynorskfylket Vestland blir våren 2020 i samband med ei fagsamling med tema språkpolitikk.  
 

7. Nynorskfylket Vestland held fram med å møte i det nasjonale samarbeidsorganet Nynorsk 
forum. Leiar i Nynorskfylket eller den han peikar ut møter i Nynorsk forum.   
 

8. Oppnemning av leiar i Nynorskfylket gjennom den fylkeskommunale valperioden, med  
personleg vara, vert fremja i eiga sak til valnemda og fylkestinget.  
 

9. Nynorskfylket Vestland kan gje råd til folkevalde organ i saker som er viktig for nynorsk. 
 

PS 26/20 Skilting av bygg i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til vedtak  

1. Fylkestinget vedtek å skilta om alle bygg nytta av Vestland fylkeskommune med grunnlag i 
den nye grafiske profilen. 

2. Fylkestinget løyver ei samla investeringsramme på 16 millionar kroner som ei øvre ramme 
for prosjektet fordelt med halvparten i 2020 og halvparten i 2021. 

3. Fylkestinget kjem attende til finansiering av løyvinga for 2020 på 8 millionar kroner i 
økonomirapporten etter 1. tertial. Restsummen vert innarbeidd i budsjettet for 2021. 

Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Alfred Bjørlo (V) sette på vegner av A, Sp, V, MDG, KrF og SV fram slikt forslag: 
 

«1. Fylkesutvalet tek til vitande framlegget om å skilte om alle bygg nytta av Vestland 
fylkeskommune med grunnlag i den nye grafiske profilen. 
 
2. Finansiering og framdriftsplan vert å handsame i samband med økonomirapporten 
etter 1. tertial.» 

 
Avrøysting 
Bjørlo sitt forslaget vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot inga røyster til 
innstillinga. 
 
Vedtak 
1. Fylkesutvalet tek til vitande framlegget om å skilte om alle bygg nytta av Vestland 
fylkeskommune med grunnlag i den nye grafiske profilen. 
 
2. Finansiering og framdriftsplan vert å handsame i samband med økonomirapporten etter 1. 
tertial. 
 
PS 27/20 Høyringsfråsegn til NorthConnect - Søknad om ny straumkabel til 
Storbritannia 
 
Forslag til innstilling 



1. NorthConnect, vil leggja til rette for betydelege kutt i utslepp av klimagassar gjennom at 
fornybar kraft kan erstatta fossil kraft i Storbritannia, utvide marknaden og auke inntekter 
for norske kraftprodusentar og skape ein tryggare kraftforsyning. NorthConnect kan 
utløyse opprusting og nyinvesteringar i fornybar energi i Vestland.  
 

2. At CO2-kompensasjonsordninga vidareførast også etter 2020 er ein føresetnad for at 
NorthConnect kan realiserast. Under føresetnad av at kraftkrevjande industriaktørar vert 
kompensert for auka straumprisar gjennom CO2-kompensasjon eller andre 
avgiftsreduksjonar, er Vestland Fylkeskommune for bygging av NorthConnect. Elavgifta 
for forbrukarar bør settast ned for å kompensere for prisauke på kort og mellom lang sikt. 

 
3. Vestland Fylkeskommune ynskjer Statnett inn på eigarside. Dersom kabelen byggast, må 

den overførast vederlagsfritt til Statnett etter 25 år, i tråd med anbefalinga frå NVE. 
 
4. Vestland fylkeskommune rår til følgjande vilkår for drift av kabelen til Storbritannia:  

a. Inntekter frå drift av kabelen må bidra til å styrke det norske sentralnettet. 
b. Inntektene frå NorthConnect må regulerast slik at det vil være mogleg for jamleg 

overføring av ekstraordinære inntekter til Statnett, dersom slike inntekter oppstår. 
c. Verdiskaping i involverte kommunar må prioriterast i prosjektet.  
d. Det må utviklast naudsynte IKT-løysingar for å sikre god integrering med Statnett sine 

system. Det må fastsettast vilkår for forsvarleg regulering av kabelen gjennom ein 
systemdriftsavtale mellom systemdriftsansvarleg på både norsk og britisk side.   

 
5. Vestland Fylkeskommune ber OED vurdere moglegheita for å kople opp havvind til 

kabelen på norsk sokkel.   
 

6. Slik situasjonen står no er tiltak omsøkt i konsesjonen i konflikt med automatisk freda 
kulturminne. Før evt. realisering av utbygging i høve til konsesjon i dei aktuelle areala, må 
tiltakshavar ha løyve/dispensasjon etter kml. § 8.1 for inngrep/frigjeving av det automatisk 
freda kulturminnet. Det vil bli knytt føresetnad om godkjent konsesjon til ein evt. 
dispensasjon. Det medfører at arkeologisk frigjevingsutgraving i medhald av § 8.1 i 
kulturminnelova ikkje kan gjennomførast før North Connect har fått omsøkt konsesjon 
vedteken. 

 

Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Sigrid Brattabø Handegard (Sp)  sette på vegne av SP, AP, SV, FrP fram slikt forslag: 
 

«1.Vestland fylke rår i frå at det vert gitt konsesjon til North Connect til å byggja 
straumkabel frå Sima i Hardanger til Skottland. 
  
2.Ein ny utanlandskabel til eit land med høgare kraftprisar vil generelt føre til auka 
kraftprisar i Noreg. NVE har berekna at i kraftprisane i Noreg vil auke med 1-3 øre per 
kWh i snitt over North Connects levetid (40 år). Dette vil føra til ein auka kostnad for alle 
elektrisitetsbrukarar i Norge, - både husstandar, næringsliv og offentleg sektor.  
  
3.Kraftkrevjande industri er særs viktig for mange kommunar og lokalsamfunn. Det er 
avgjerande at industrien, i eit høgkostland som Norge, ikkje vert påførd auka kostnader i 
form av auke i kraftpris og nettleige slik bygging av denne kabelen vil føra til. 
 
4.Det er mange planar for næringsetablering i Vestland som utløyser eit auka kraftbehov. 
I tillegg bør vår fornybare ressurs nyttast til å elektrifisere meir av industrien i Norge. 
Vestland fylke meiner difor det vert feil å eksportera denne ressursen ut av landet. 
 
5.Hardanger er ein viktig frilufts- og reiselivsregion. Dette er også eit område som har ytt 
mykje av sin natur gjennom fleire store vasskraftutbyggingar tidlegare. Eit evt. løyve til å 
byggje den omsøkte kabelen, vil føra til auka press på utbygging av t.d vindkraft i fjell- og 
fjordlandskapet i Hardanger. Det er Vestland fylke sterkt imot.» 

 
Mark Taylor(MDG) sette på vegne av MDG  fram slikt forslag: 
  

«tillegg til pkt.1: 
 



Vestland fylkeskommune vil likevel understreke at vi ikkje vil tillate utbygging av 
kraftverk, herunder småkraftverk, i verna vassdrag. Ei heller ikkje utbygging av vindkraft i 
urørd natur eller på bekostning av viktige verdiar knytt til natur, landskap, friluftsliv, 
kultuminner/kulturmiljø og reiseliv, og som er i strid med kommunestyrevedtak.» 

 
Taylor trakk sitt forslag. 
 
Avrøysting 
 
Brattabø Handegard sitt forslag fekk 10 røyster (A, Sp, MDG, SV, Frp, FNB) mot 5 røyster (H, KrF, 
V) og vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Forslag til innstilling til fylkesutvalet 

1. Vestland fylke rår i frå at det vert gitt konsesjon til North Connect til å byggja straumkabel 
frå Sima i Hardanger til Skottland. 

 
2. Ein ny utanlandskabel til eit land med høgare kraftprisar vil generelt føre til auka kraftprisar 

i Noreg. NVE har berekna at i kraftprisane i Noreg vil auke med 1-3 øre per kWh i snitt 
over North Connects levetid (40 år). Dette vil føra til ein auka kostnad for alle 
elektrisitetsbrukarar i Norge, - både husstandar, næringsliv og offentleg sektor.  

 
3. Kraftkrevjande industri er særs viktig for mange kommunar og lokalsamfunn. Det er 

avgjerande at industrien, i eit høgkostland som Norge, ikkje vert påførd auka kostnader i 
form av auke i kraftpris og nettleige slik bygging av denne kabelen vil føra til. 

 
4. Det er mange planar for næringsetablering i Vestland som utløyser eit auka kraftbehov. I 

tillegg bør vår fornybare ressurs nyttast til å elektrifisere meir av industrien i Norge. 
Vestland fylke meiner difor det vert feil å eksportera denne ressursen ut av landet. 

 
5. Hardanger er ein viktig frilufts- og reiselivsregion. Dette er også eit område som har ytt 

mykje av sin natur gjennom fleire store vasskraftutbyggingar tidlegare. Eit evt. løyve til å 
byggje den omsøkte kabelen, vil føra til auka press på utbygging av t.d vindkraft i fjell- og 
fjordlandskapet i Hardanger. Det er Vestland fylke sterkt imot. 

 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Noralv Distad (H) sette på vegner av H, V, KrF, MDG fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 

1. NorthConnect, vil leggja til rette for betydelege kutt i utslepp av klimagassar 
gjennom at fornybar kraft kan erstatta fossil kraft i Storbritannia, utvide marknaden 
og auke inntekter for norske kraftprodusentar og skape ein tryggare kraftforsyning. 
NorthConnect kan utløyse opprusting og nyinvesteringar i fornybar energi i 
Vestland.  
 

2. At CO2-kompensasjonsordninga vidareførast også etter 2020 er ein føresetnad for at 
NorthConnect kan realiserast. Under føresetnad av at kraftkrevjande industriaktørar 
vert kompensert for auka straumprisar gjennom CO2-kompensasjon eller andre 
avgiftsreduksjonar, er Vestland Fylkeskommune for bygging av NorthConnect. 
Elavgifta for forbrukarar bør settast ned for å kompensere for prisauke på kort og 
mellom lang sikt. 
 

3. Vestland fylkeskommune ynskjer Statnett inn på eigarside. Dersom kabelen 
byggast, må den overførast vederlagsfritt til Statnett etter 25 år, i tråd med 
anbefalinga frå NVE. 
 

4. Vestland fylkeskommune rår til følgjande vilkår for drift av kabelen til Storbritannia:  

a. Inntekter frå drift av kabelen må bidra til å styrke det norske sentralnettet. 
b. Inntektene frå NorthConnect må regulerast slik at det vil være mogleg for 

jamleg overføring av ekstraordinære inntekter til Statnett, dersom slike inntekter 
oppstår. 

c. Verdiskaping i involverte kommunar må prioriterast i prosjektet.  



d. Det må utviklast naudsynte IKT-løysingar for å sikre god integrering med 
Statnett sine system. Det må fastsettast vilkår for forsvarleg regulering av 
kabelen gjennom ein systemdriftsavtale mellom systemdriftsansvarleg på både 
norsk og britisk side.   

 
5. Vestland fylkeskommune ber OED vurdere moglegheita for å kople opp havvind til 

kabelen på norsk sokkel.   
 

6. Slik situasjonen står no er tiltak omsøkt i konsesjonen i konflikt med automatisk 
freda kulturminne. Før evt. realisering av utbygging i høve til konsesjon i dei aktuelle 
areala, må tiltakshavar ha løyve/dispensasjon etter kml. § 8.1 for inngrep/frigjeving 
av det automatisk freda kulturminnet. Det vil bli knytt føresetnad om godkjent 
konsesjon til ein evt. dispensasjon. Det medfører at arkeologisk frigjevingsutgraving 
i medhald av § 8.1 i kulturminnelova ikkje kan gjennomførast før North Connect har 
fått omsøkt konsesjon vedteken.» 

 
Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Punkt 1 
Vestland fylkeskommune vil understreke at vi ikkje skal ha utbygging av vindkraft i urørd 
natur eller på bekostning av viktige verdiar knytt til natur, landskap, friluftsliv, 
kultuminner/kulturmiljø og reiseliv, og som er i strid med kommunestyrevedtak Me vil 
heller ikkje tillate utbygging av kraftverk, herunder småkraftverk, i verna vassdrag.» 

 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring: 
 
Erstatte ordet «feil» i siste setning i pkt 4 med «uheldig».» 

 
 
Avrøysting 
Golis sitt forslag fekk 2 røyster (KrF, MDG) og fall. 
Distad sitt forslag fekk 6 røyster (H, V, MDG, KrF) og fall. 
Innstillinga punkt 1 vart vedteke mot 6 røyster (H, V, MDG, KrF). 
Innstillinga punkt 2 vart vedteke mot 6 røyster (H, V, MDG, KrF). 
Innstillinga punkt 3 vart vedteke mot 6 røyster (H, V, MDG, KrF). 
Innstillinga punkt 4 med Heen sitt forslag vart vedteke mot 6 røyster (H, V, MDG, KrF). 
Innstillinga punkt 5 fekk 1 røyst (SV) og fall. 
 
Vedtak 

1. Vestland fylke rår i frå at det vert gitt konsesjon til NorthConnect til å byggja straumkabel 
frå Sima i Hardanger til Skottland. 

 
2. Ein ny utanlandskabel til eit land med høgare kraftprisar vil generelt føre til auka kraftprisar 

i Noreg. NVE har berekna at i kraftprisane i Noreg vil auke med 1-3 øre per kWh i snitt 
over NorthConnects levetid (40 år). Dette vil føra til ein auka kostnad for alle 
elektrisitetsbrukarar i Norge, - både husstandar, næringsliv og offentleg sektor.  

 
3. Kraftkrevjande industri er særs viktig for mange kommunar og lokalsamfunn. Det er 

avgjerande at industrien, i eit høgkostland som Norge, ikkje vert påførd auka kostnader i 
form av auke i kraftpris og nettleige slik bygging av denne kabelen vil føra til. 
 

4. Det er mange planar for næringsetablering i Vestland som utløyser eit auka kraftbehov. I 
tillegg bør vår fornybare ressurs nyttast til å elektrifisere meir av industrien i Norge. 
Vestland fylke meiner difor det vert uheldig å eksportera denne ressursen ut av landet. 

 
PS 28/20 Høyringfråsegn - Skattlegging av havbruksverksemd 
 
Forslag til innstilling 



1. Havbruksnæringa er ei av få lønsame næringar som kan gje busetting, arbeidsplassar og 
inntekter i dei mest distriktsprega områda innan Vestland fylkeskommune. Svekking av 
marginar i næringa vil bremse initiativ og investeringslyst. Vestland fylkeskommune rår 
difor frå eit skattleggingsregime som reduserer vilje til satsing på berekraftig 
havbruksvekst. 

 

2. Fylkesutvalet meiner at det ikkje bør innførast statleg grunnrenteskatt av 
akvakulturnæringa, då dette kan hindre naudsynte investeringar i innovasjon for auka 
berekraft. 

 

3. Vestland fylkeskommune ynskjer å stø oppunder ein variert eigarstruktur som gjev rom for 
både store og små aktørar. Forslaget om skattlegging av havbruksverksnæringa kan verke 
negativt for dei små verksemdene ved at dei i mindre grad kan flytte kostnader internt i 
konsern, og dermed får relativt høgare skattetrykk. 

 

4. Fylkesutvalet meiner kommunane må sikrast føreseielege inntekter for å setje av areal til 
produksjon av matfisk av laks og aure, der målet er å sikre fellesskapet ein rimeleg del av 
verdiskapinga ved at vertskommunane oppnår stabile inntekter. 

 
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Tor André Ljosland (KrF) sette på vegne av Ap, Sp, SV, MDG, KrF og V fram slikt forslag:  
 

«Tillegg:  
 
Nytt punkt 1 
Vestland fylke stør mindretalet si innstilling. Det er svært viktig at kommunane har evne til  
samarbeid med næringa om innovasjon og gode miljøløysingar. Ei vidareføring/justert 
modell av Havbruksfondet i kombinasjon med ei lokal arealavgift vil bidra til å sikra 
dette.» 

 
Mark Taylor (MDG) sette på på vegne av MDG følgande forslag: 
  

 «Vestland fylkeskommune tilrår innføring av ein todelt grunnrenteskatt som løner 
omstilling til nullutslepp/lukka anlegg og samtidig sikrar inntekter til vertskommunane. 
Den første grunnrenteskatten er på oppdrettsanlegg som drifter med tradisjonell open 
teknologi, etter prinsippet om at forureinar betaler. Inntektene herfrå vil vere ei generell 
styrking av kommuneøkonomien i heile landet. 
For lukka anlegg setjast ein grunnrenteskatt som er lågare. Denne går direkte til 
vertskommunen, og kan sjåast på som ei «festavgift» for å disponere fellesskapet sitt 
areal. 
Fylkesutvalet føreslår derfor ei forureiningsavgift betalt til staten for kvar kilo produsert 
laks i opent anlegg, og ein lågare avgift per kilo produsert laks i lukka anlegg som går 
direkte til kommunen. 
Effekten av ein slik modell vil vere at det blir økonomisk fordelaktig for næringa å leggje 
om til lukka teknologi, og det vil gi kommunane det nødvendige insentivet til å krevje 
lukka teknologi som føresetnad for etablering i eigen kommune. Berre ved lukka 
teknologi, vil kommunen få inntekter. 
Lokalmiljø, fiskarar og kystnatur vil vere best tent med ei slik miljøbasert skattlegging av 
oppdrettsnæringa framfor eit system som lønner forureining. 

 
Avrøysting 
Mark Taylor sitt forslag  fekk 1 røyst (MDG) og fall. 
Tor André Ljosland sitt forslag vart samrøystes vedteke innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Vestland fylke stør mindretalet si innstilling. Det er svært viktig at kommunane har evne til  
samarbeid med næringa om innovasjon og gode miljøløysingar. Ei vidareføring/justert modell 



av Havbruksfondet i kombinasjon med ei lokal arealavgift vil bidra til å sikra dette 
 

2. Havbruksnæringa er ei av få lønsame næringar som kan gje busetting, arbeidsplassar og 
inntekter i dei mest distriktsprega områda innan Vestland fylkeskommune. Svekking av 
marginar i næringa vil bremse initiativ og investeringslyst. Vestland fylkeskommune rår difor frå 
eit skattleggingsregime som reduserer vilje til satsing på berekraftig havbruksvekst.. 
 

3. Fylkesutvalet meiner at det ikkje bør innførast statleg grunnrenteskatt av akvakulturnæringa, 
då dette kan hindre naudsynte investeringar i innovasjon for auka berekraft. 
 

4. Vestland fylkeskommune ynskjer å stø oppunder ein variert eigarstruktur som gjev rom for 
både store og små aktørar. Forslaget om skattlegging av havbruksverksnæringa kan verke 
negativt for dei små verksemdene ved at dei i mindre grad kan flytte kostnader internt i 
konsern, og dermed får relativt høgare skattetrykk. 
 

5. Fylkesutvalet meiner kommunane må sikrast føreseielege inntekter for å setje av areal til 
produksjon av matfisk av laks og aure, der målet er å sikre fellesskapet ein rimeleg del av 
verdiskapinga ved at vertskommunane oppnår stabile inntekter. 

 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Vestland fylke stør mindretalet si innstilling. Det er svært viktig at kommunane har evne til  
samarbeid med næringa om innovasjon og gode miljøløysingar. Ei vidareføring/justert modell 
av Havbruksfondet i kombinasjon med ei lokal arealavgift vil bidra til å sikra dette 
 

2. Havbruksnæringa er ei av få lønsame næringar som kan gje busetting, arbeidsplassar og 
inntekter i dei mest distriktsprega områda innan Vestland fylkeskommune. Svekking av 
marginar i næringa vil bremse initiativ og investeringslyst. Vestland fylkeskommune rår difor frå 
eit skattleggingsregime som reduserer vilje til satsing på berekraftig havbruksvekst.. 
 

3. Fylkesutvalet meiner at det ikkje bør innførast statleg grunnrenteskatt av akvakulturnæringa, 
då dette kan hindre naudsynte investeringar i innovasjon for auka berekraft. 
 

4. Vestland fylkeskommune ynskjer å stø oppunder ein variert eigarstruktur som gjev rom for 
både store og små aktørar. Forslaget om skattlegging av havbruksverksnæringa kan verke 
negativt for dei små verksemdene ved at dei i mindre grad kan flytte kostnader internt i 
konsern, og dermed får relativt høgare skattetrykk. 
 

5. Fylkesutvalet meiner kommunane må sikrast føreseielege inntekter for å setje av areal til 
produksjon av matfisk av laks og aure, der målet er å sikre fellesskapet ein rimeleg del av 
verdiskapinga ved at vertskommunane oppnår stabile inntekter. 
 

PS 29/20 Framlegg til skyssreglement for grunnskule og vidaregåande skule i 
Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling 
Fylkesutvalet vedtar skyssreglement for elevar i grunnskulen og skyssreglement for elevar i den 
vidaregåande skule slik det går fram av saka. Reglementa skal gjelde frå og med skuleåret 
2020/2021. 
 
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag: 

 
«Nytt punkt: 
Tre siste avsnitt i punkt 1.1 i skyssreglement for vidaregåande opplæring vert stroke, slik at 
og vidaregåande elevar i bergensområdet har rett til å søke på gratis skuleskyss.» 

 



Trude Brosvik (KrF) sette på vegner av KrF, A, Sp, MDG og SV fram slikt forslag: 
 
«Tillegg:  
SAMO ber om ei sak på kva konsekvensar det vil få dersom ein opnar for å bruke skjøn for 
lang veg i km og/eller tid og trafikkfarleg veg. 
Ein ber også om ei tilbakemelding på kor mange stader ein er råka av lengre skuleveg enn 
det som er tilrådd tid. Og ei oversikt over tal klagesaker og om dei blir tatt til følgje. 
Vi ber om utgreiing på følgjande punkt i same sak: Tre siste avsnitt i punkt 1.1 i 
skyssreglement for vidaregåande opplæring vert stroke, slik at og vidaregåande elevar i 
bergensområdet har rett til å søke på gratis skuleskyss.»  

 
Avrøysting 
Djuvik sitt forslag fekk 3 røyster (Frp og FNB) og fall. 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Fylkesutvalet vedtar skyssreglement for elevar i grunnskulen og skyssreglement for elevar i den 
vidaregåande skule slik det går fram av saka. Reglementa skal gjelde frå og med skuleåret 
2020/2021. 
 
SAMO ber om ei sak på kva konsekvensar det vil få dersom ein opnar for å bruke skjøn for lang 
veg i km og/eller tid og trafikkfarleg veg. 
Ein ber også om ei tilbakemelding på kor mange stader ein er råka av lengre skuleveg enn det 
som er tilrådd tid. Og ei oversikt over tal klagesaker og om dei blir tatt til følgje. 
Vi ber om utgreiing på følgjande punkt i same sak: Tre siste avsnitt i punkt 1.1 i skyssreglement for 
vidaregåande opplæring vert stroke, slik at og vidaregåande elevar i bergensområdet har rett til å 
søke på gratis skuleskyss. 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 

 
«Nytt punkt: 
Tre siste avsnitt i punkt 1.1 i skyssreglement for vidaregåande opplæring vert stroke, slik at 
og vidaregåande elevar i bergensområdet har rett til å søke på gratis skuleskyss.» 

 
  



Avrøysting 
Søviknes sitt forslag fekk 4 røyster (Frp, FNB) og fall. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkesutvalet vedtar skyssreglement for elevar i grunnskulen og skyssreglement for elevar i den 
vidaregåande skule slik det går fram av saka. Reglementa skal gjelde frå og med skuleåret 
2020/2021. 
 
Fylkesutvalet ber om ei sak på kva konsekvensar det vil få dersom ein opnar for å bruke skjøn for 
lang veg i km og/eller tid og trafikkfarleg veg. 
Fylkesutvalet ber også om ei tilbakemelding på kor mange stader ein er råka av lengre skuleveg 
enn det som er tilrådd tid. Og ei oversikt over tal klagesaker og om dei blir tatt til følgje. 
Fylkesutvalet ber om utgreiing på følgjande punkt i same sak: Tre siste avsnitt i punkt 1.1 i 
skyssreglement for vidaregåande opplæring vert stroke, slik at og vidaregåande elevar i 
bergensområdet har rett til å søke på gratis skuleskyss. 
 
PS 30/20 Hovudmål for innkjøp i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling 
Fylkestinget vedtek at det framlagte utkastet til hovudmål for innkjøp vert gjort gjeldande i Vestland 
fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget vedtek at det framlagte utkastet til hovudmål for innkjøp vert gjort gjeldande i Vestland 
fylkeskommune. 
 
PS 31/20 Reglement for folkevalde organ og delegering - revidering og vidare 
arbeid 
 
Forslag til innstilling 
1. Fylkestinget vedtek vedlagt revidert reglement for folkevalde organ og delegering. 
 
2. Fylkestinget opprettar eit utval som skal vurdere reglementet. Arbeidet skal resultere i at revidert 
reglement vert vedteke på fylkestinget i juni 2020. 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 
 
Fylkesutvalet set ned ad-hoc utval for revidering av reglement for folkevald organ og 
delegering. Utvalet må vere klar med arbeidet i god tid før fylkestinget i juni. 
 
Som medlem av utvalet: 
Aleksander Heen 
Tor Andre Ljosland 
Silja Ekeland Bjørkly» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Heen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 vart ikkje røysta over. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget vedtek vedlagt revidert reglement for folkevalde organ og delegering. 
 
Vedtak 



Fylkesutvalet set ned ad-hoc utval for revidering av reglement for folkevald organ og delegering. 
Utvalet må vere klar med arbeidet i god tid før fylkestinget i juni. 

 
Som medlem av utvalet: 

 Aleksander Heen 
 Tor Andre Ljosland 
 Silja Ekland Bjørkly 

 
PS 32/20 Reglement om reiser i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til vedtak  
Fylkesutvalet har godkjent reglement for reiser i Vestland fylkeskommune. Reglementet har 
verknad frå 01.01.2020. 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkesutvalet har godkjent reglement for reiser i Vestland fylkeskommune. Reglementet har 
verknad frå 01.01.2020. 
 
PS 33/20 Retningslinjer for bruk av fylkeskommunale midler til kjøp og servering 
av alkoholhaldig drikke 
 
Forslag til vedtak 
Reglement for bruk av fylkeskommunale midlar til kjøp og servering av alkoholhaldig drikke vert gjeldande 
for Vestland fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Punkt 2 
2. Fylkesordførar kan likevel etter eige skjøn godkjenne alkoholservering i særskilte  

 
Avrøysting 
Søviknes sitt forslag vart vedteke mot 2 røyster (KrF, 1FNB). 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Reglement for bruk av fylkeskommunale midlar til kjøp og servering av alkoholhaldig drikke vert 
gjeldande for Vestland fylkeskommune med slik endring: 
 
Punkt 2 vert endra til: 
 
2. Fylkesordførar kan likevel etter eige skjøn godkjenne alkoholservering i særskilte anledningar.» 
 
  



PS 34/20 Reglement for servering av alkoholhaldig drikke i fylkeskommunale bygg 
 
Forslag til innstilling/vedtak  
Reglement for servering av alkoholhaldig drikke i fylkeskommunale bygg vert gjort gjeldande for 
Vestland fylkeskommune.  
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Punkt a) 
a) Servering av alkohol i fylkeskommunale bygg, leigebygg/leigeareal og utleigebygg kan 
skje alle vekedagar kl 16 til 01, med dei unnataka som går fram nedanfor.  
 
Pkt. d) går ut..» 

 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av A, Sp, MDG, SV, V, Frp og H fram slikt forslag: 
 

«Endring; 
 
Punkt 1 a) 
Punktum etter ordet tillate.  
 
Tidspunkt for servering er avgrensa frå 1600 til den tid den enkelte kommune fastsett i 
sine vedtak.» 

 
Søviknes trakk sitt forslag. 
 
Avrøysting 
Heen sitt forslag vart vedteke mot 2 røyster (KrF, 1FNB). 
Fylkesrådmannen sitt vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Reglement for servering av alkoholhaldig drikke i fylkeskommunale bygg vert gjort gjeldande for 
Vestland fylkeskommune med slike endringar: 
 
Punkt 1 a) 
Punktum etter ordet tillate.  
 
Tidspunkt for servering er avgrensa frå 1600 til den tid den enkelte kommune fastsett i sine vedtak. 
 
PS 35/20 Oppretting av Moster 2024 AS 
 
Forslag til innstilling   

1. Det vert oppretta eit aksjeselskap som har som føremål å planleggje og gjennomføre jubileet i 
2024. 

2. Selskapet skal vere eigd 50/50 av Bømlo kommune og Vestland fylkeskommune, og skal 
avviklast etter at jubileet er gjennomført og evaluert.  

3. Eigarane gjer årlege løyvingar til selskapet. Det vert lagt til grunn ei opptrapping fram mot 2024 
med årlege avklaringar i kommune og fylkeskommune.  

4. Vedtaket forutset likelydande vedtak i Bømlo kommune. 
5. Selskapet sitt namn skal væra Moster 2024 AS.  
6. Bruk av dei resterande midlane etter eingongstilskotet på kr 3.150.000 frå Hordaland 

fylkeskommune vil fylkestinget koma attende til. 
 
  



Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag:  

 
«Alternativ 
 
Moster 2024-jubileet vert nedskalert og forenkla, innanfor ei ramme på 15 MNOK. 
Av dette skal 5 MNOK gå til øyremerka vedlikehald av middelalderkyrkjer i fylket i tillegg til 
ordinære løyvingar.» 

 
Avrøysting 
Andersen sitt forslag fekk 4 røyster (Frp, FNB, Pp) og fall.  
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 11 røyster (A, Sp, MDG, SV, H, V) og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet mot 4 røyster (Pp, FNB, Frp). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Det vert oppretta eit aksjeselskap som har som føremål å planleggje og gjennomføre jubileet i 
2024. 

2. Selskapet skal vere eigd 50/50 av Bømlo kommune og Vestland fylkeskommune, og skal 
avviklast etter at jubileet er gjennomført og evaluert.  

3. Eigarane gjer årlege løyvingar til selskapet. Det vert lagt til grunn ei opptrapping fram mot 2024 
med årlege avklaringar i kommune og fylkeskommune.  

4. Vedtaket forutset likelydande vedtak i Bømlo kommune. 
5. Selskapet sitt namn skal væra Moster 2024 AS.  
6. Bruk av dei resterande midlane etter eingongstilskotet på kr 3.150.000 frå Hordaland 

fylkeskommune vil fylkestinget koma attende til. 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
  
Moster 2024-jubileet vert nedskalert og forenkla, innanfor ei ramme på 15 MNOK. 
Av dette skal 5 MNOK gå til øyremerka vedlikehald av middelalderkyrkjer i fylket i tillegg 
til ordinære løyvingar.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (FNB) for Andersen sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Det vert oppretta eit aksjeselskap som har som føremål å planleggje og gjennomføre jubileet i 
2024. 
 

2. Selskapet skal vere eigd 50/50 av Bømlo kommune og Vestland fylkeskommune, og skal 
avviklast etter at jubileet er gjennomført og evaluert.  
 

3. Eigarane gjer årlege løyvingar til selskapet. Det vert lagt til grunn ei opptrapping fram mot 2024 
med årlege avklaringar i kommune og fylkeskommune.  
 

4. Vedtaket forutset likelydande vedtak i Bømlo kommune. 
 

5. Selskapet sitt namn skal væra Moster 2024 AS.  
 

6. Bruk av dei resterande midlane etter eingongstilskotet på kr 3.150.000 frå Hordaland 
fylkeskommune vil fylkestinget koma attende til. 
 

  



PS 36/20 Krav til driftsstøtte gjennom budsjettvedtak til kunst, kultur og idrett 
 
Forslag til innstilling  
1. Fylkestinget godkjenner innretning og retningsliner for driftstilskot gjennom budsjettvedtak slik 
dei ligg føre. 
 
2. Fylkestinget godkjenner rettleiar i tilskotsforvaltning slik den ligg føre. 
 
3. Naudsynt oppdatering/justering av innretning og retningslinene til driftstilskot og rettleiar i 
tilskotsforvaltning som ikkje er av prinsipiell karakter kan utførast av administrasjonen. 
   
Saksprotokoll i 13.02.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkestinget godkjenner innretning og retningsliner for driftstilskot gjennom budsjettvedtak slik 
dei ligg føre. 
2. Fylkestinget godkjenner rettleiar i tilskotsforvaltning slik den ligg føre. 
3. Naudsynt oppdatering/justering av innretning og retningslinene til driftstilskot og rettleiar i 
tilskotsforvaltning som ikkje er av prinsipiell karakter kan utførast av administrasjonen. 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget godkjenner innretning og retningsliner for driftstilskot gjennom budsjettvedtak slik 
dei ligg føre. 
 
2. Fylkestinget godkjenner rettleiar i tilskotsforvaltning slik den ligg føre. 
 
3. Naudsynt oppdatering/justering av innretning og retningslinene til driftstilskot og rettleiar i 
tilskotsforvaltning som ikkje er av prinsipiell karakter kan utførast av administrasjonen. 
 
PS 37/20 Endring av vedtektene til Stiftelsen Vestnorsk Jazzsenter 
 
Forslag til vedtak  
Fylkesutvalet set seg ikkje imot den føreslegne endringa av Stiftelsen Vestnorsk Jazzforum sine 
vedtekter 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkesutvalet set seg ikkje imot den føreslegne endringa av Stiftelsen Vestnorsk Jazzforum sine 
vedtekter. 
 
PS 38/20 Endringar i selskapsavtale for Trivselshagen IKS - høyringsuttale 
 
Forslag til vedtak  
Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sine framlegg til endringar i Trivselshagen IKS sitt 
utkast til revidert selskapsavtale, jf. vedlegg 2 
 
  



Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sine framlegg til endringar i Trivselshagen IKS sitt 
utkast til revidert selskapsavtale, jf. vedlegg 2. 
 
PS 39/20 Fråsegn i samband med oppløysing av Stiftelsen Bergensklinikkene 
 
Forslag til vedtak  
Fylkesutvalet støttar ei oppløysing av Stiftelsen Bergensklinikkene, og at stiftinga byter namn til 
Stiftelsen Rusbehandling i Bergen i oppløysingsperioden.  
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkesutvalet støttar ei oppløysing av Stiftelsen Bergensklinikkene, og at stiftinga byter namn til 
Stiftelsen Rusbehandling i Bergen i oppløysingsperioden.  
 
PS 40/20 Ny inntaksmodell til vidaregåande opplæring 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Saka vart lagt fram i møtet utan saksframlegg. 
 
Fylkesordførar gjorde slikt framlegg: 
 

«Fylkestinget gjer slikt val: 
 
Rasmus Laupsa Rasmussen vert oppnemnt som saksordførar.» 

 
Fylkesutvalet slutta seg til dette. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget gjer slikt val: 

 
Rasmus Laupsa Rasmussen vert oppnemnt som saksordførar. 
 
PS 41/20 Ny budsjettmodell for dei vidaregåande skulane 
 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Saka vart lagt fram i møtet utan saksframlegg. 
 
Fylkesordførar gjorde slikt framlegg: 
 

«Fylkestinget gjer slikt val: 
 
Sigurd Erlend Reksnes vert oppnemnt som saksordførar.» 

 
Fylkesutvalet slutta seg til dette. 
 
  



Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget gjer slikt val: 

 
Sigurd Erlend Reksnes vert oppnemnt som saksordførar. 
 


